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OR.BR.0002.43.17 

 

P R O T O K Ó Ł Nr XLIII/17 

z sesji Rady Gminy Poraj 

w dniu 21 grudnia 2017 roku 

budynek Urzędu Gminy w Poraju 

ul. Jasna 21, sala nr 220 

czas trwania obrad: 9
04

 – 11
53 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
Przewodniczący p. Andrzej Pawłowski o godzinie 9

04
 otworzył XLIII sesję Rady Gminy 

Poraj. 

Po powitaniu: 

1) Gości – wg listy obecności stanowiącej zał. nr 1 do protokołu, 

2) Radnych – wg listy obecności stanowiącej zał. nr 2 stwierdził quorum pozwalające 

na podejmowanie prawomocnych decyzji przez Radę Gminy. 

W obradach nie brała udziału radna p. Jolanta Kozak, natomiast krótkie spóźnienie 

zgłosił telefonicznie Przewodniczącemu radny p. Mariusz Musialik. 

 

2. Ustalenie dziennego porządku obrad. 

Proponowany porządek XLIII sesji – zał. nr 3, został przekazany wszystkim Radnym, 

Sołtysom i jednostkom organizacyjnym Gminy w ustawowym terminie. W imieniu Wójta      

p. Łukasza Stachery Przewodniczący poprosił radnych o wykreślenie z porządku obrad w 

punkcie 7, podpunktu 7.6 tzn. projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej.  

Następnie zarządził głosowanie porządku XLIII sesji rady Gminy Poraj z wniesioną 

autopoprawką – przyjęty jednogłośnie – 13 głosów „za”.   
  

 

Porządek obrad: 

1.  Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2.  Ustalenie dziennego porządku obrad. 

3.  Przyjęcie protokołów z sesji Rady Gminy Poraj: 

3.1. Nr XXXIX/17 z sesji Rady Gminy Poraj z dnia 27 października 2017 r., 

3.2. Nr XL/17 z nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Poraj z dnia 8 listopada 2017 r., 

3.3. Nr XLI/17 z nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Poraj z dnia 28 listopada 2017 r., 

3.4. Nr XLII/17 z nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Poraj z dnia 5 grudnia 2017 r. 

4.  Sprawozdanie z pracy Wójta Gminy Poraj od ostatniej sesji. 

5.  Informacja Przewodniczącego Rady o pracy w okresie międzysesyjnym. 

6.  Funkcjonowanie podstawowej opieki zdrowotnej na terenie Gminy 

Profilaktyka zdrowotna dla mieszkańców. 

7.  Projekty uchwał w sprawie: 

7.1. zatwierdzenia Planów pracy Komisji Rady Gminy Poraj na rok 2018, 
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7.2. zatwierdzenia Planu pracy Rady Gminy Poraj na rok 2018, 

7.3. przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na 2018 rok, 

7.4. wyrażenia zgody na zbycie prawa użytkowania wieczystego Gminy Poraj na gruntach 

stanowiących własność Skarbu Państwa wraz z prawem własności budynków i 

budowli na nich posadowionych, położonych w miejscowości Jastrząb gm. Poraj, przy 

ul. Koziegłowskiej, 

7.5. zmian w budżecie Gminy Poraj na rok 2017, 

7.6. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

8.  Zapytania i wolne wnioski. 

9.  Sprawy organizacyjne. 

10. Zamknięcie sesji. 

 

3. Przyjęcie protokołów z sesji Rady Gminy Poraj. 
   Protokoły z czterech ostatnich sesji były wyłożone w Biurze Rady oraz w sali przed 

dzisiejszymi obradami. Po zapoznaniu się z nimi radni podczas głosowania ustosunkowali 

się do nich w następujący sposób: 

 3.1. Nr XXXIX/17  sesji Rady Gminy Poraj z dnia 27 października 2017 r. - wynik 

głosowania: „za” – 12 głosów, „wstrzymało się” – 1 głos, 

Radna p. K. Rzepka powiedziała, że w protokole tym nie zostało ujęte jej pytanie dotyczące  

terminu wysłania do Zarządu Dróg Wojewódzkich dokumentacji w sprawie przebudowy 

przystanków w Masłońskim, 

 3.2. Nr XL/17 z nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Poraj z dnia 8 listopada 2017 r. – wynik 

głosowania: jednogłośnie, „za” – 13 głosów, 

 3.3. Nr XLI/17 z nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Poraj z dnia 28 listopada 2017 r. – 

wynik głosowania - „jednogłośnie”, „za” – 13 głosów, 

   3.4. Nr XLII/17 z nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Poraj z dnia 5 grudnia 2017 r. -  wynik 

głosowania: jednogłośnie, „za” – 13 głosów, 

 

4. Sprawozdanie z pracy Wójta Gminy Poraj od ostatniej sesji. 
Wójt odczytał „Informacje” o pracy poszczególnych Referatów i jednostek 

organizacyjnych Gminy – jak w załącznikach od nr 4 do nr 9. 

Na posiedzenie wszedł radny p. Mariusz Musialik. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady o pracy w okresie międzysesyjnym.  
Załącznik nr 10 do niniejszego protokołu to informacja z działalności 

Przewodniczącego Rady za okres od 27 października do 20 grudnia 2017 roku, która została 

odczytana przez p. A. Pawłowskiego. 

 

6. Funkcjonowanie podstawowej opieki zdrowotnej na terenie Gminy. 

Profilaktyka zdrowotna dla mieszkańców. 

Załączniki nr 11 i 12 to materiały pisemne do tego tematu, które zostały przyjęte przez 

większość radnych bez uwag, jedynie radna p. Z. Polak zapytała, dlaczego szkoła w Żarkach 

Letnisku (ŻL) nie jest objęta opieką lekarską. 

Z-ca Wójta p. K. Kaźmierczak odpowiedziała, że nie jest to prawda, ponieważ szkoła ta ma 

podpisaną umowę z przychodnią lekarską Medicor. 
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7. Projekty uchwał w sprawie: 

Projekty uchwał, które zostały zapisane w porządku sesji były kolejno odczytywane 

przez Wiceprzewodniczącego Rady p. Mariusza Karkochę, a następnie procedowane 

przez Radę Gminy. 

 

7.1 Uchwała Nr 325(XLIII)17 w sprawie zatwierdzenia Planów pracy Komisji Rady 

Gminy Poraj na rok 2018 – zał. nr 13. 

Uchwała została przyjęta „jednogłośnie” – 14 głosów „za”. 

Przewodniczący Rady p. A. Pawłowski powiedział, że w w/w uchwale zostały wprowadzone 

zmiany, które zaproponowali radni na wczorajszym wspólnym posiedzeniu Komisji Rady 

Gminy Poraj tzn. w planie pracy Komisji ds. budżetu oraz gospodarki komunalnej i inwestycji 

dopisano w miesiącu lutym w punkcie 1 - spotkanie z Dyrektorem Zarządu Dróg 

Wojewódzkich oraz w miesiącu kwietniu w  punkcie 1 - przy Analizie sprawozdań 

finansowo-rzeczowych za rok 2017 wpisano dodatkowo spółkę Poreco. 

 

7.2 Uchwała Nr 326(XLIII)17 w sprawie zatwierdzenia Planu pracy Rady Gminy Poraj 

na rok 2018 – zał. nr 14. 

Uchwała została przyjęta 13 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciwnym”. 

 p. Z. Polak zwróciła uwagę na zbyt małą liczbę zaproponowanych sesji zwykłych, 

twierdząc, że konsekwencja tego jest zwoływanie sesji nadzwyczajnych 

 Przewodniczący odpowiedział, że plan pracy został ustalony na 10 miesięcy z uwagi 

na fakt, że w przyszłym roku są wybory samorządowe oraz przypomniał, że zgodnie z 

ustawą o samorządzie gminnym sesje powinny odbywać się w zależności od potrzeb, 

ale nie rzadziej niż raz na kwartał. 

 

7.3 Uchwała Nr 327(XLIII)17 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2018 rok – zał. nr 15. 

Uchwała została przyjęta „jednogłośnie” – 14 głosów „za”. 

 

7.4 Uchwała Nr 328(XLIII)17 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie prawa 

użytkowania wieczystego Gminy Poraj na gruntach stanowiących własność Skarbu 

Państwa wraz z prawem własności budynków i budowli na nich posadowionych, 

położonych w miejscowości Jastrząb gm. Poraj, przy ul. Koziegłowskiej – zał. nr 16. 

Uchwała została przyjęta: „za”- 12 głosów,  „przeciw”- 2 głosy. 

Przewodniczący p. A. Pawłowski przypomniał, że ostateczna wersja projektu w/w uchwały 

została przekazana radnym na wczorajszej wspólnej Komisji rady Gminy Poraj, podczas 

której została omówiona. 

Pytania do tematu mieli: 

 p. E. Sitek stwierdziła, że nie wszystkie numery działek wymienione w uchwale 

pokrywają się z  mapą, którą radni otrzymali wraz z projektem; 

 p. T. Klimek zapytał, za jaka kwotę będą sprzedawane tereny i czy gmina zarobi na 

tej transakcji; 

 p. Z. Polak: 

 stwierdziła, że gmina praktycznie jeszcze nie nabyła tych terenów, ponieważ 

zapłata jest ratalna, 

 przypomniała, że była przeciwna temu zakupowi, 

 chciała wiedzieć, dlaczego tak szybko planowana jest sprzedaż,  

 zapytała o tryb sprzedaży i potencjalnych kupców, ponieważ podobno Wójt już 

pertraktuje z ewentualnym nabywcą tego terenu, 

 chciała wiedzieć, czy każdy może wystąpić z chęcią kupna tych działek, 
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 wyraziła w imieniu swoim i pozostałych radnych chęć zapoznania się z 

operatem szacunkowym, ponieważ według informacji uzyskanych od 

Kierownika Referatu Gospodarki Komunalne, Inwestycji i Pozyskiwania 

Środków p. Adama Zaczkowskiego wartość tego terenu to około 600 tyś. zł,  w 

związku z tym można obliczyć, że  różnica pomiędzy ceną zakupu a 

proponowaną ceną sprzedaży jest niewielka i wynosi ok. 2 zł/m
2 

, a oprócz 

tego należy jeszcze doliczyć koszty notarialne; 

 p. M. Musialik powiedział, że ma informacje, że na sprzedaż działek będzie 

ogłoszony przetarg nieograniczony, zapytał więc, czy w przetargu będzie można 

wystawić wyższą cenę od tej zapisanej w wycenie oraz jakie są zapisy w planie 

zagospodarowania odnośnie tego terenu tzn. jakie inwestycje będzie można na nim 

poczynić; 

 Wójt Gminy p. Łukasz Stachera odpowiedział: 

 ze względu na niewielki format wydrukowanej mapy oraz tego, że nie 

wszystkie tereny należą do gminy, niektóre numery działek mogły zostać 

pominięte, jednak zapewnił, że wszystko jest przygotowane prawidłowo,  

 od września bieżącego roku, kiedy pojawiła się szansa kupna, wielokrotnie 

przedstawiał radnym, jakie są plany względem tych terenów nad zalewem oraz 

odpowiadał na wszystkie pytania i wątpliwości, 

 przypomniał, że warunkiem Regionalnego Funduszu Gospodarczego (RFG) 

była tylko sprzedaż w całości prawie 6 ha, pomimo, że dla naszej gminy 

kluczowym był teren ok. 4 ha, 

 zgodnie z ustaleniami, tereny, które są zbędne dla gminy mogą zostać 

odsprzedane, 

 środki na rewitalizację są zaplanowane na tereny, na których odbywają się 

m.in. Dni Gminy Poraj, natomiast zdewastowany obszar, na którym jest 

obecnie ogromny dół po basenie jest przeznaczony na sprzedaż, 

 dokładny operat szacunkowy będzie wykonany po zatwierdzeniu uchwały,       

o której mowa, natomiast wstępne ustalenia wskazują, że będzie to wartość ok. 

800 tyś. zł, 

 zarzucił radnej Polak kłamstwo w związku z jej insynuacjami na temat 

rzekomego pertraktowania z ustalonym nabywcą przedmiotowych działek nad 

zalewem, podkreślił, że z nikim nie prowadzi rozmów oraz, że sprzedaż ma się 

odbyć w drodze przetargu nieograniczonego, w związku z czym każdy może 

po wpłaceniu vadium do niego przystąpić, 

 przypomniał, że w sytuacji niekorzystnej dla gminy tzn. gdy uzyskana cena w 

przetargu będzie za niska, zapisy regulaminu mówią, że przetarg zawsze 

można unieważnić,   

 w planie zagospodarowania przestrzennego wskazane tereny są przeznaczone 

pod usługi, rekreację i turystykę, 

 na rewitalizacje terenów nad zalewem gmina już pozyskała 1,7 mln zł oraz 

dodatkowo ok. 500 tyś zł na budowę centrum szkoleniowego na ośrodku gdzie 

funkcjonuje Marina Poraj, dlatego też wyliczenia wskazują, że po spłacie rat za 

zakupione tereny już gmina będzie miała zysk, zresztą po kolejne środki 

zewnętrzne na konkretne działania związane z tymi terenami gmina będzie w 

dalszym ciągu występować, 

 po raz kolejny przypomniał radnym, że zakupienie terenów nad zalewem jest 

dla gminy ogromnym przedsięwzięciem, co idzie w parze z przyjętym 

wspólnie z większą częścią radnych ambitnym planem rozwoju gminy, 
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 wspomniał, że niektóre portale pisały, że nie będzie za jego kadencji 

kanalizacji w Jastrzębiu, a tymczasem w listopadzie została podpisana umowa 

na dofinansowanie tej inwestycji na kwotę 2 mln zł, niedługo zostanie 

ogłoszony przetarg na II etap budowy kanalizacji w Żarkach Letnisku, zostanie 

również wybudowane centrum przesiadkowe na dworcu w Poraju; 

 p. A. Ludwikowski powiedział, że prawo rynkowe jasno wskazuje, że dana działka 

jest warta tyle ile potencjalny nabywca jest w stanie za nią zapłacić, stwierdził 

również, że jego zdaniem RFG sprzedawało teren w pakiecie z uwagi na jego w dużej 

mierze nieatrakcyjność, dlatego też lepiej sprzedać to, co jest nam zbędne z 

niewielkim zyskiem niż niepotrzebnie zamrażać środki; 

 p. Z. Polak poprosiła o wyjaśnienie jej zdaniem niejasności, ponieważ zgodnie z 

wypowiedzią wójta teren przeznaczony do sprzedaży jest zdegradowany, natomiast w 

uzasadnieniu projektu uchwały jest napisane, że jest to obszar atrakcyjny; 

 Wójt p. Ł. Stachera – zapytał radną Polak, co jej zdaniem należy pisać w ofercie, 

przecież z punktu widzenia sprzedawcy trzeba w jakiś sposób zachwalać to, co 

chcemy sprzedać. Ewentualny nabywca musi teren zrekultywować,  na chwilę obecną 

teren jest zaniedbany i bardzo zniszczony natomiast z pewnością będzie atrakcyjny, 

ale dopiero po zainwestowaniu w niego ogromnych środków, zresztą nie wiadomo 

czy w ogóle znajdą się chętni na takie inwestycje; 

 p. Z. Rajczyk dodał, że gmina będzie miała sporo szczęścia, jeżeli uda jej się 

sprzedać wskazane działki. 

 

7.5 Uchwała Nr 329(XLIII)17 w sprawie zmian w budżecie Gminy Poraj na rok 2017 – 

zał. nr 17. 
Uchwała została przyjęta: „za” – 12 głosów, „przeciw” – 1 głos, „wstrzymało się” – 1 głos. 

Głos w dyskusji zabrali: 

 p. Z. Polak zapytała, dlaczego w załączniku nr 2 projektu uchwały, w dziale 80110 

zdjęto środki wysokości 57.816,00 zł oraz komu w związku z tym je przekazano; 

 Skarbnik Gminy p. Jadwiga Zasik odpowiedziała, że środki te były zaplanowane na 

ewentualne odprawy nauczycieli w związku z reformą oświatową, w rezultacie nie 

zostały one wykorzystane, dlatego też postanowiono je przekazać dla szkoły w 

Kużnicy Starej w kwocie 40.729,00 zł oraz dla szkoły w Masłońskim w kwocie 

17.087,00 zł; 

 p. Z. Polak stwierdziła, że szkoła w Kuźnicy Starej liczy tylko 13 uczniów i jest 

prowadzona przez stowarzyszenie, dlatego też nie ma potrzeby do niej dokładać, tym 

bardziej, że gmina znajduje się w trudnej sytuacji finansowej; 

 p. T. Ociepka stanowczo powiedziała, że nie można zamknąć tej placówki;  

 Wójt p. Ł. Stachera odpowiedział: 

 szkoła w Kuźnicy Starej, dzięki stowarzyszeniu, które ją prowadzi bardzo 

dobrze funkcjonuje, a dzięki temu gmina znacznie ograniczyła wydatki z nią 

związane,  

  wszystkie dzieci są ważne, dlatego też póki jest wójtem nie dopuści do 

likwidacji żadnej szkoły,  będzie je wspierał w miarę możliwości, 

 uczniowie szkoły w Kuźnicy Starej świetnie sobie radzą zarówno w nauce jak 

i w sporcie, placówka zmienia się bardzo pozytywnie a insynuacje radnej 

Polak powodują same straty, 

 poprosił, aby nie rozgłaszać nieprawdy o problemach finansowych gminy, 

ponieważ  na chwilę obecną nie ma żadnych nieuregulowanych zobowiązań a 

rok jest zamykany na zero; 
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 p. M. Rodek zapytała dlaczego środki, które zostały zdjęte z gimnazjów nie zostały w 

szkole w Poraju, tym bardziej, że tam też są potrzeby, 

 p. Z. Polak stwierdziła, że nigdy nie dążyła do likwidacji szkoły w Kuźnicy Starej, 

chciała jedynie, aby w całości była finansowana przez stowarzyszenie, zapytała 

również, czy jest prawdą, że w szkole tej zatrudniono sekretarkę oraz konserwatora, 

 p. K. Rzepka chciała wiedzieć, dlaczego szkoła w Masłońskim otrzymała znacznie 

niższą kwotę dotacji; 

 Wójt p. Ł. Stachera: 

 przy obliczaniu kwot brane były przede wszystkim pod uwagę konkretne potrzeby 

tzn. szkoła w Masłońskim znajduje się przy Budynku Wielofunkcyjnym, dla 

którego m.in. media są opłacane przez gminę, natomiast szkoła w Kużnicy Starej 

jest samodzielnym budynkiem, nieocieplonym, gdzie koszty jego utrzymania są 

niestety wyższe, 

 podkreślił, że jest jeden koszyk oświatowy, z którego są wydatkowane środki na 

placówki szkolne zgodnie z pojawiającymi się potrzebami, nikt nie jest 

faworyzowany, 

 w odniesieniu do pytania radnej Rodek stwierdził, że jeżeli dyrektorzy placówek 

oświatowych nie zgłaszają bieżących potrzeb i problemów to można uznać, że 

wszystko jest w należytym porządku, dlatego też poprosił radną, aby 

poinformowała dyrektora szkoły, aby informowała Wójta o pojawiających się 

potrzebach, 

 powiedział, że zbliża się koniec roku, wszystkie szkoły mają uregulowane 

zobowiązania; 

 p. A. Ludwikowski poprosił Przewodniczącego Rady o przestrzeganie porządku sesji; 

 Wójt Gminy p. Ł. Stachera poprosił o zamknięcie tego punktu i zarządzenie 

głosowania nad projektem uchwały, a następnie o wysłuchanie przybyłych na sesję 

przedstawicieli Stowarzyszenia „Przyjazna Szkoła”. 

 

Po przeprowadzonym głosowaniu głos zabrała p. Julia Kowalik, członek w/w 

stowarzyszenia, która powiedziała: 

 przypomniała, że Rada Gminy Poraj w drodze uchwały przekazała prowadzenie 

szkoły w Kuźnicy Starej stowarzyszeniu, 

 dzięki tej zmianie gmina zaoszczędziła rocznie ok. 400 tyś. zł, ponieważ w 

ostatnim roku prowadzenia tej placówki przez gminę koszty utrzymania wyniosły 

607 tyś. zł, w chwili obecnej gmina dokłada 197 tyś. zł, 

 należy również podkreślić, że budynek i całe mienie w dalszym ciągu należy do 

gminy, 

 budynek ten jako jedyny nie był objęty programem termomodernizacji, od wielu 

lat nie było tam porządnego remontu, 

 remonty te stowarzyszenie przeprowadza we własnym zakresie, przekazując na nie 

środki własne oraz z dotacji, a także dochody z imprez czy kiermaszy, w związku 

z czym mienie gminne ulega polepszeniu, 

 oszczędności z pewnością znacznie wzrosną, jeżeli uda się przeprowadzić 

zaplanowaną termomodernizacje obiektu, 

 nieprawdą jest, że w szkole w Kuźnicy Starej jest tylko 13 dzieci, w sumie z 

oddziałem przedszkolnym jest ich ponad 30, 

 podkreśliła, że w momencie przekazywania szkoły stowarzyszeniu budynek jak 

również wyposażenie szkoły przypominało to z przed 40 lat, kiedy to sama 

uczęszczała do niej, 
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 dzięki tej szkole widać duże zaangażowanie mieszkańców, nauczycieli, strażaków, 

którzy tworzą wspólnotę lokalną bardzo zaangażowaną w życie szkoły, 

 w szkole dzieci mają zajęcia dodatkowe, uczęszczają do świetlicy środowiskowej, 

gdzie odrabiają lekcje, 

 przyjmowane są również dzieci z dysfunkcjami, a rówieśnicy uczą się tolerancji i 

współpracy, 

 zaprosiła wszystkich obecnych na sesji do odwidzenia szkoły w Kuźnicy Starej 

przy okazji organizowania wigilii szkolnej, aby przekonać się, jak prężnie rozwija 

się ta placówka; 

Wystąpienie p. Julii Kowalik zostało nagrodzone gromkimi brawami. 

 

Następnie głos zabrał kolejny członek stowarzyszenia, były radny Rady Gminy Poraj              

p. Przemysław Bąk, który powiedział: 

 czasy się zmieniają, a radna p. Polak w dalszym ciągu jest przeciwna wszelkim 

inwestycjom w Kuźnicy Starej, tzn. była za zamknięciem biblioteki, przeciwko 

zakupowi samochodu strażackiego dla OSP w Kuźnicy Starej, przeciw budowie 

boiska przy szkole, którą zresztą od dawna chciałaby zamknąć, 

 zastanawiał się dlaczego p. Polak ciągle kłamie i na forach internetowych  

wypisuje takie bzdury, że czytanie ich powoduje, że „nóż w kieszeni się otwiera”, 

 przypomniał, że w okresie, kiedy był jeszcze radnym pojawił się pomysł 

przekazania szkoły w Kuźnicy Starej stowarzyszeniu, trzeba było jednak zrobić to z 

głową, przemyśleć wszystkie aspekty, zebrać ludzi, zaktywizować, zapewnić obsługę 

prawną, którą zajęła się p. Julia Kowalik, 

 podczas tych działań pojawiały się problemy i przeciwności , ale nie poddali się i 

wspólnie z mieszkańcami pracowali dalej, ponieważ są ambitni i dobrze 

zorganizowani, 

 jeszcze raz podkreślił za p. J. Kowalik, że gmina dokłada tylko częściowo do 

utrzymania budynku, pozostałe środki pochodzą z subwencji a także w dużej mierze 

od sponsorów i pozyskanych środków zewnętrznych; 

  

 W dalszej części obrad o udzielenie głosu poprosiła Z-ca Wójta p. Katarzyna 

Kaźmierczak, która powiedziała: 

 podziękowała członkom stowarzyszenia za udział w sesji i przybliżenie tematu 

dotyczącego funkcjonowania szkoły w Kuźnicy Starej,  

 od dłuższego czasu podczas obrad komisji stara się przekazywać radnym 

informacje dotyczące szczególnie oświaty w Gminie Poraj w sposób uczciwy i 

rzetelny, niestety informacje te są przekazywane dalej przez radną Polak w sposób 

mocno zmodyfikowany i zniekształcony, w związku z czym dobitnie zwróciła się do 

radnej Polak z wiadomościami, że: 

 nieprawdą jest, że gmina będzie restrukturyzować szkoły kosztem nauczycieli 

tzn. że będzie redukcja zatrudnienia, nie pozwala na to prawo oświatowe i jest 

to niezgodne z polityką rządu a przede wszystkim jest to niezgodne z 

priorytetami, które ustalili wspólnie rada i wójt, 

 nieprawdą jest również to, że w związku z programem naprawczym będą 

likwidowane stołówki szkolne, choć koszt ich utrzymania to prawie 900 tyś. zł. 

rocznie, 

 nieprawda również wkradła się do informacji o rzekomych planach zabrania 

nauczycielom dodatków, jeżeli coś takiego zaistnieje to ze strony Ministerstwa 

Edukacji Narodowej, 
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 nieprawdą jest także, że gmina kłamie w sprawie szkoły w Kuźnicy Starej, i 

tak jak sądzi radna Polak w dalszym ciągu w pełni ją finansuje, 

 stwierdziła, że w obecnych czasach odpowiedzialność za słowo bardzo mocno się 

zdewaluowało, 

 jest wdzięczna większości dyrektorom szkół, że na bieżąco dementują 

pojawiające się plotki, 

 wspomniała, że radna Polak bardzo często otrzymywała również żądane przez nią 

informacje drogą elektroniczną, co i tak  kończyło się zafałszowaniem w dalszym 

przekazie. 

 p. Z. Polak: 

 zapytała p. P. Bąka na czyje polecenie wygłosił swoją mowę, ponieważ jego 

wypowiedź jest pomówieniem, a ona sama zastanowi się czy nie wyciągnąć z tego 

konsekwencji prawnych, 

 powiedziała, że cieszy się z działań stowarzyszenia oraz, że pieniądze są 

wydatkowane w sposób racjonalny; 

 p. Aneta Kajdzik – Prezes Stowarzyszenia „Przyjazna Szkoła” dodała: 

 sekretarka w szkole w Kuźnicy Starej została zatrudniona z pozyskanych na ten 

etat środków zewnętrznych, 

 konserwator był w tej placówce od lat, ponieważ szkoła jest opalana miałem, 

trzeba kosić trawę, wymieniać żarówki, dlatego też męska ręka jest jak najbardziej 

potrzebna. 

 

7.6 zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

Projekt uchwały został wykreślony z porządku sesji. 

 

8. Zapytania i wolne wnioski - odpowiedzi. 
  Przewodniczący p. A. Pawłowski udzielał głosu radnym oraz uczestnikom sesji  w 

następującej kolejności: 

 p. Z. Rajczyk chciał wiedzieć co dalej z inwestycjami już rozpoczętymi; 

 p. S. Sawicki zapytał: 

 kiedy zostanie ogłoszony przetarg na budowę kanalizacji w Jastrzębiu, 

 kiedy zostaną wykonane nakładki asfaltowe na ulicach: Polnej I, Polnej II oraz 

Zielonej w Jastrzębiu; 

 p. T. Ociepka zapytała, czy został złożony wniosek na termomodernizację szkoły w 

Kuźnicy Starej; 

 p. M. Karkocha: 

 kiedy konkretnie jest przewidziana realizacja II etapu kanalizacji w Żarkach 

Letnisku (ŻL), 

 porosił o wykonanie przecinki drzew przy ulicach, które przeszkadzają przy 

przejazdach, 

 porosił o wymianę lamp na ledowe na ul. Akacjowej w ŻL, przy straży OSP, 

 zapytał o chodnik na ul. Szkolnej w ŻL; 

Posiedzenie opuścili radni: p. Zbigniew Rajczyk i p. Krzysztof Szustak. 

 p. K. Rzepka zapytała o kolejność naprawy dróg gruntowych w gminie, ponieważ 

skoro na chwilę obecną firma wykonuje prace w ŻL, to czy w dalszej kolejności jest 

przewidziane Masłońskie; 

 p. E. Sitek: 

 poprosiła o skontrolowanie czasu włączania i wyłączania lamp na ulicach, 
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 stwierdziła, że w Masłońskim w okolicach przejścia dla pieszych, gdzie miał 

miejsce śmiertelny wypadek koniecznie należy zamontować lampę uliczną, 

 powiedziała, że na skrzyżowaniu ulicy Górniczej i Jasnej w Poraju jest 

zarwana studzienka kanalizacyjna; 

 p. T. Klimek: 

 zapytał o prowadzoną wycinkę drzew przy drodze prowadzącej do 

Masłońskiego, kto jest za to odpowiedzialny i dlaczego, 

 poprosił o ustalenie dodatkowego terminu odbioru odpadów BIO z terenu ŻL, 

ponieważ bardzo dużo worków ze śmieciami zalega przy ogrodzeniach; 

 p. Z. Polak: 

    stwierdziła, że drogi w ŻL są w tragicznym stanie m.in.: 

 ul. Wesoła, 

 ul. Letniskowa jest zalewana, ponieważ rów został zasypany, a 

powinno się tak jak mówiła wcześniej rów ten udrożnić i zrobić 

przejście pod asfaltem, 

 ul. Wiejska ma nie dokończone odwodnienie, 

 ul. Długa również nie skończony jest remont, 

 ul. Zielona jest w dziurach, które powinno się załatać metodą na 

gorąco, 

    oczekuje na odpowiedź na temat wymiany stolarki okiennej w sali OSP w ŻL, 

ponieważ jej zdaniem takiej wymiany nie było, a od pracowników Referatu 

GK dowiedziała się, że Wójt zakazał wydawania jakiejkolwiek dokumentacji 

z tej inwestycji, 

    powiedziała, że Wójt w swojej wcześniejszej wypowiedzi odnośnie sukcesów 

gminy nie uwzględnił wskaźników zadłużenia gminy, 

    zapytała, kiedy ruszy budowa II etapu kanalizacji w ŻL oraz dlaczego w tej 

inwestycji została pominięta ul. Sportowa, 

     odniosła się do projektu budowy centrum przesiadkowego w Poraju 

podkreślając, że nie można inwestować w teren, który nie jest własnością 

gminy tylko PKP, 

     w związku z tym, że w dalszym ciągu pozostały Jednomandatowe Okręgi 

Wyborcze (JOW-y), należy w sołectwie Choroń, bo takie sygnały do niej 

docierają zastanowić się nad zmianą tych okręgów, ponieważ panuje tam 

chaos i jej zdaniem służy to pewnie jednemu celowi, który wszyscy znają, 

chyba, że faktycznie wynika to z mapy, w związku z tym należy to wyjaśnić, 

Dyskusja nt. okręgów wyborczych w Choroniu. 

     poprosiła Wójta Gminy o terminowe odpowiedzi na zadawane pytania 

zarówno te ustne jak i pisemne, ponieważ nie chciałaby znowu pisać 

donosów do różnych instytucji; 

 p. A. Ludwikowski podziękował w imieniu mieszkańców ul. Kościelnej w Poraju za 

wybudowanie chodnika i poprosił o kontynuowanie tych prac na innych ulicach; 

 p. E. Mizera: 

    w Choroniu jest jasny podział na okręgi wyborcze, problemem jest tylko ulica   

Koziegłowska, 

     poprosił o kontynuowanie rozmów z Gminą Olsztyn na temat budowy drogi 

do Olsztyna, 

     poprosił także o poruszenie w rozmowach z Burmistrzem Żarek tematu 

ewentualnej budowy  skrótu drogi do Żarek; 
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 p. A. Pawłowski poprosił o wycinkę krzaków na ul. Szkolnej w Choroniu oraz 

naprawę ul. Zielonej w kierunku kościoła, 

 p. A. Kamiński – sołtys ŻL poprosił: 

   o wprowadzenie zmian w terminach odbioru odpadów BIO, wspomniał, że 

petycję w tej sprawie złożyli mieszkańcy ŻL na biuro podawcze, 

    wcześniejsze informowanie w jakiej kolejności będą naprawiane drogi w 

danym sołectwie; 

 p. E. Sitek wspomniała także, że są miesiące kiedy odpadów BIO jest niewiele, 

natomiast są i takie kiedy wystawia się ponad  ustaloną normę, dlatego trzeba 

zastanowić się nad rozwiązaniem tego problemu; 

 p. T. Klimek dodał, że  należy również wziąć pod uwagę fakt, że nie wszyscy 

wystawiają odpady BIO, więc ogólnie rachunek może się bilansować; 

 p. H. Płatek mieszkaniec ul. Wesołej w ŻL zapytał: 

    kiedy zostanie zrobiona ul. Wesoła w ŻL – obiecywana budowa od wielu lat, 

    wspomniał o ściągniętej parę lat temu lampie na ul. Wesołej i Podleśnej, 

problem był wielokrotnie zgłaszany, dwa lata temu pracownik Urzędu Gminy 

p. P. Przystalski obiecał założenie tej lampy i niestety do tej pory nic nie 

zostało zrobione, 

    wjazd na ul. Wesołą od ul. Letniskowej jest niewłaściwie wykonany, ponieważ 

nie ma odwodnienia a jest asfalt i w związku z tym stoi tam woda; 

  p. E. Masłoń Przewodnicząca Wspólnoty Gruntowej Wsi Choroń: 

    przekazała wyrazy szacunku dla stowarzyszenia w Kuźnicy Starej, 

    zaprosiła chętnych na zabawę karnawałową, która odbędzie się w styczniu w 

Choroniu a wszelki dochód będzie przeznaczony na Szkołę Podstawową w 

Choroniu, 

    podziękowała za wykonanie naprawy drogi na ul. Ludowej i Browarnej w 

Choroniu, podkreśliła jednak, że po opadach deszczu ulice te bardzo szybko 

wracają do pierwotnego stanu, 

    podziękowała za zawieszenie tabliczki z nazwą ul. Browarnej, 

    poprosiła, aby zobowiązać wykonawców dróg o informowanie mieszkańców 

kiedy będą wykonywane prace w danym miejscu, ponieważ często w związku 

z utrudnieniami nie można przejechać lub nawet wydostać się z posesji, 

    poprosiła o sprawdzenie, kto ponosi opłaty za koszenie terenów wokół straży,  

które należą do Wspólnoty Gruntowej Wsi Choroń, ponieważ jeżeli 

wykonawca korzysta z dopłat do takiej usługi, to opłacanie tego drugi raz nie 

jest zasadne (sołtys Choronia p. Edward Mizera odpowiedział, że opłaty 

pochodziły z funduszu sołeckiego) 

    zwróciła się również z prośbą o informowanie Wspólnoty Gruntowej o 

wszelkich spotkaniach i zebraniach  organizowanych w sołectwie Choroń, 

    poinformowała, że niektóra korespondencja pracowników Urzędu Gminy 

Poraj wysyłana mailowo trafia do spamu, dlatego prośba z jej strony o 

zweryfikowanie tego, 

    kolejna sprawa dotyczy studni głębinowej zlokalizowanej na działce o nr 

3561/6 – prośba o sprawdzenie co stało się z tą studnią, 

    zapytała na jakim etapie jest kwestia poruszana już wcześniej, która dotyczy 

ustalenia osoby odpowiedzialnej za nieprawidłowe zawieszenie lampy na ulicy 

Browarnej w Choroniu, 

   odniosła się do wypowiedzi p. Gurbały na ostatniej sesji, z której można 

wywnioskować, że ktoś z Urzędu informuje go bezpośrednio o tym co ona 
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mówiła, ponieważ w protokole z sesji o pewnych rzeczach, o których               

p. Gurbała mówił nie było wspomniane, 

    stwierdziła, że na ulicy Browarnej, po której jeżdżą duże samochody 

ciężarowe ogromnie się kurzy, i to nie z powodu popiołu jak twierdzi               

p. Gurbała, ponieważ kurzy się najbardziej latem a popiół jak wiadomo może 

ewentualnie być wyrzucany w zimie, kiedy pali się w piecach, zresztą wszyscy 

mieszkańcy mają kosze na popiół, więc takich sytuacji nie ma, 

    zaapelowała o zmianę przeznaczenia działki nr 3560 w Choroniu, ponieważ 

jest atrakcyjna i z pewnością przyda się na cele społeczne i nie powinna być 

użytkowany pod działalność gospodarczą zresztą bardzo uciążliwą dla 

mieszkańców, 

   zacytowała fragment artykułu z Kuriera Porajskiego dotyczący poszanowania 

terenów o charakterze historycznym, 

   złożyła wszystkim obecnym życzenia świąteczne;  

 p. P. Bąk zapytał o termin realizacji termomodernizacji szkoły w Kuźnicy Starej. 

 

Wójt Gminy p. Łukasz Stachera odpowiadał na pytania: 

 w kwestii ul. Wesołej w ŻL ciężko odpowiedzieć racjonalnie, póki nie zostanie 

zrobiona nakładka asfaltowa problem nie zniknie, ponieważ równanie jak wiadomo 

jest na krótką metę, była brana pod uwagę również metoda równania dróg kamieniem 

co stanowiłoby późniejsze podłoże pod asfalt, jednak na chwilę obecną przy 

wprowadzaniu programu naprawczego trzeba się wstrzymać do stycznia, kiedy 

zostanie on oceniony, jednak ma nadzieję, że na wiosnę rozpocznie się etapowanie 

prac dróg , które są regularnie wyrównywane, 

 wjazd na ul. Letniskową faktycznie jest do poprawy i na wiosnę są plany wykonania 

tych robót, tzn. są już poczynione pewne kroki, aby stojąca woda była odprowadzana 

do lasu, jednak trzeba to uzgodnić z niektórymi mieszkańcami ponieważ są to tereny 

prywatne, 

 sprawa lampy jest widocznym niedopatrzeniem Urzędu Gminy i obiecał, że w ciągu 

paru dni temat zostanie rozwiązany, jeżeli jednak prace nie zostaną wykonane 

najpóźniej do pierwszego tygodnia stycznia przyszłego roku to poprosił p. Płatka o 

zgłoszenie tego faktu, dodał również, że lampa ta została zdjęta jeszcze za 

poprzedniego Wójta 

 w sprawie odpadów BIO będą rozmowy z firmą realizującą tę usługę na temat 

wprowadzenia ewentualnych zmian w umowie tzn. wprowadzenia np. limitu ogólnego 

odpadów BIO na całą gminę, a nie jak do tej pory na poszczególne posesje, ponieważ 

faktycznie są sytuacje, kiedy jedni mają nadwyżkę a inni nie generują w ogóle tych 

śmieci, 

 w związku z wypowiedzią p. Masłoń obiecał, że będzie zorganizowane specjalne 

spotkanie ze Wspólnotą Gruntową Wsi Choroń, podczas którego będą poruszane 

wszystkie wspomniane tematy, 

 z niedokończonych inwestycji zostały tylko roboty drogowe, które ze względu na 

pogodę zostaną wykonane do 30 kwietnia 2018 r., 

 w kwestii kanalizacji w Jastrzębiu jesteśmy jeszcze na etapie przygotowania i analizy 

projektu, uważa jednak, że z początkiem roku zostanie ogłoszony przetarg m.in. 

również z tego powodu, że Program Rozwoju Obszarów Wiejskich (PROW) daje nam 

bardzo krótki okres na realizacje tego projektu, 

 termomodernizacja szkoły w Kuźnicy Starej wygląda w ten sposób, że jesteśmy na 

pierwszym miejscu na liście rezerwowej, wkład własny 15 %, a przetarg zostanie 
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ogłoszony jak tylko zostaną uruchomione środki z rezerwy, podkreślił również, że 

inwestycja ta w dużej mierze ograniczy koszty utrzymania tego budynku, ponieważ 

będzie wymieniona stolarka okienna, instalacja, pokrycie dachowe, będzie wykonanie 

docieplenie ścian budynku oraz wymiana pieca, 

 

Posiedzenie opuściły radne p. Małgorzata Rodek i p. Elżbieta Sitek. 

 

 w temacie budowy kanalizacji w ŻL nie zmieniło się nic od ostatniej sesji, wniosek 

jest cały czas na etapie oceny formalnej, kwota dofinansowania to 4.016.146.96 zł, 

przy wartości całkowitej prawie 4.800.000 zł, w połowie roku będzie prawdopodobnie 

ogłoszony przetarg, podkreślił, że to nie zależy od nas tylko od innych instytucji, 

 własnymi siłami przy pomocy Spółdzielni Poractive jest wykonywana przycinka 

drzew,  

 możliwość zamontowania lamp ledowych na ul. Akacjowej w ŻL wymaga 

sprawdzenia, generalnie sprawa oświetlenia w gminie wygląda tak, że udało się 

pozyskać prawie 1 mln zł na wymianę oświetlenia w budynkach użyteczności 

publicznej, jednak ze względu na duże interwencje mieszkańców w sprawie lamp 

ulicznych dokonano zmiany we wniosku o dofinansowanie właśnie takiego 

oświetlenia, oprócz tego wnioskowaliśmy o dodatkowe 0,5 mln zł – prawdopodobnie  

zostanie to uwzględnione, w związku z czym za 1,5 mln zł uda się wymienić 

oświetlenie niemal w całej gminie, 

 tak jak powiedział radny p. Ludwikowski rozpoczęła się budowa chodników przy 

zaangażowaniu sił własnych, tzn. spółdzielni, w następnej kolejności są zaplanowane 

ulice: Szkolna w ŻL, Kolejowa i Leśna w Poraju a następnie Jurajska w Masłońskim, 

 naprawa dróg gruntowych jest prowadzona na bieżąco, jednak niejednokrotnie jest to 

syzyfowa praca, jednak na dzień dzisiejszy nie ma innego rozwiązania, 

 zgłosi problem dot. czasu zapalania i gaśnięcia lamp na ulicach, 

 problem zapadniętej studzienki na ul. Jasnej został zgłoszony do Powiatowego 

zarządu Dróg w Myszkowie z prośbą o naprawienie, 

 sprawa odwodnienia ul. Letniskowej była już dzisiaj poruszana, natomiast w 

przypadku ul. Wiejskiej jest pomysł, aby zrobić przepust do rowu, 

 na chwilę obecną łatanie dziur na ulicach będzie nadal robione metodą na zimno, ale 

zdaje sobie sprawę, że należy poszukać innego rozwiązania tego problemu, 

 nigdy nie zabronił przekazywania informacji radnej Polak, chce jedynie żeby zostały 

przygotowane rzetelnie, aby później nie dochodziło do różnego rodzaju 

niepotrzebnych insynuacji, dlatego też Kierownik Referatu GK p. A. Zaczkowski 

udzieli żądanych przez radną odpowiedzi wraz z możliwością wglądu do 

dokumentacji, 

 sprawa nieujęcia ul. Sportowej w ŻL w budowie kanalizacji polega na tym, że w 2014 

r. kiedy był przygotowywany główny projekt można było ująć tylko te drogi, które 

mają uregulowany stan prawny, dlatego też nie ma jej w wykazie, jednak jest 

możliwość aneksowania tego projektu, gdzie będzie można włączyć drogi, które przez 

te cztery lata zmieniły swój stan prawny, 

 okręgi wyborcze były dzielone na podstawie map, geograficznie wygląda to 

poprawnie, jeżeli natomiast faktycznie pojawią się uwagi i dostaniemy sygnał do ich 

zmiany wówczas z pewnością zostanie to zrobione, 

 budowa Centrum Przesiadkowego w Poraju, która rozwiąże wiele problemów jest jak 

najbardziej zgodna z prawem,  m.in. zaplanowana jest przebudowa peronów i torów a 

dofinansowanie w wysokości 85% nie może być przeznaczone na inny cel, 
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 na chwilę obecną są prowadzone rozmowy na temat budowy drogi będącej skrótem do 

Olsztyna, jednak ze względu na brak środków na inwestycje drogowe, trzeba uzbroić 

się w cierpliwość, natomiast jeżeli chodzi o drogę do Żarek Miasta to w dużej mierze 

zależy to od podejścia do tego tematu burmistrza Żarek, 

 na koniec dodał, że przecież wszystkim zależy, aby Gmina Poraj dobrze się rozwijała, 

dlatego też poprosił, aby mówiono o tym, aby nie zapominać o dobrych rzeczach, 

które wydarzyły się w naszej gminie, o inwestycjach, które pozytywnie zmieniły 

wizerunek gminy, a przecież do tej pory udało się bardzo dużo zrobić, nie ukrywa, że 

pewne błędy popełniono, ale podkreślił, że finanse gminy są stabilne i nie ma żadnych 

zobowiązań do uregulowania, 

 z okazji Świąt Bożego Narodzenia oraz zbliżającego się Nowego 2018 Roku złożył 

wszystkim serdeczne życzenia. 

 

9. Sprawy organizacyjne. 
 Przewodniczący p. Andrzej Pawłowski w imieniu swoim oraz Wiceprzewodniczącego 

p. Mariusza Karkochy również przekazał wszystkim przybyłym na sesję najlepsze 

życzenia świąteczne. 

 

12. Zamknięcie sesji. 
W związku z wyczerpaniem porządku dziennego obrad Przewodniczący                   

p. A. Pawłowski  podziękował wszystkim za przybycie i o godzinie 11
53

 zamknął XLIII 

sesję Rady Gminy Poraj. 

 

 

Protokolant 

Podinspektor 

 

Agnieszka Dudek      Przewodniczący 

                 Rady Gminy Poraj 

 

         

            Andrzej PAWŁOWSKI 

      

 
 


